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Sisseastumisavaldusi vastu 
võtma hakanud sisekaitse 
akadeemia saatis kahel esime
sel päeval tagasi pooled polit- 
seikolledžisse pürgijad, sest 
neil puudus politseiprefektuu
ri suunamine.

Akadeemia politsei- ja koh
tueelse uurija erialale astujalt 
nõuab prefektuuri soovitust 
kaks nädalat tagasi välja an
tud siseministri määrus, mis 
tugineb 15. juunil jõustunud 
politseiteenistuse seadusele.

Politsei erialale avaldust 
esitama tulnud Sigrid Raud 
kuulis nõudest alles akadee
mia juures tuttavalt. “Uurisin 
juba mitu nädalat tagasi, mil
liseid dokumente nõutakse ja 
ei tulnud selle peale, et uuesti

küsida, kas on midagi muutu
nud,” selgitas ta.

Viljandist pärit Raud esitas 
seetõttu avalduse vanglatööta- 
jaid koolitavale korrektsioo- 
nierialale, ehkki tunnistas, et 
ei tea täpselt, mida seal õpeta
takse. “Rahaliselt ei saa ma 
veel kord koju soovituse järele 
ja tagasi sõita,” tunnistas 
praegu Viljandis müüjana töö
tav neiu. Ta loodab, et saab 
hiljem akadeemias eriala va
hetada.

Sisekaitse akadeemia vas
tuvõtukomisjoni sekretäri Tii
na Bergmanni sõnul võeti eile 
õhtuks vastu kaheksa aval
dust kohtueelse uurija ning 
kuus politsei erialale. Teist sa
ma palju noori saadeti suuna
mise järele. Mõlemad erialad 
on juunini riigikaitse akadee

mia nime all tegutsenud koo
lis olnud eelmistel aastatel 
ühed populaarsemad.

Siseministeeriumi õigusosa- 
konna juhataja Osvald Tam
meorg põhjendas suunamise 
nõuet vajadusega kontrollida 
politseinikuks pürgijate taus
ta. “Politseikooli ei saa igaüht 
vastu võtta,” ütles ta. Tam- 
meoru sõnul peab kohalik pre
fektuur kontrollima, et aka
deemiasse astuv noor oleks 
kriminaalkorras karistamata.

Prefektuurid tunnistasid sa
mas, et eile nendeni jõudnud 
määrus suunamise vormi 
kohta jätab lahtiseks, millistel 
tingimustel soovitus anda. 
“Eks ma arvesta sellega, et 
inimene peab kunagi politsei
nikuna tööle hakkama,” ütles 
Helgo Talalaev Lääne-Viru

prefektuuri personaliosakon
nast. Ta märkis, et teeb noore 
inimese ametissesobivuse 
kindlaks vestlusel.

Viljandi prefektuuri inspek
tor Maie Laanisto lausus, et 
on vestlusele kutsunud 
kümmekond soovituse tahtjat. 
Laanisto selgitas, et vaatab 
vestlusel kadetikspürgija tun
nistust ning küsib vanemate 
ja varasemate probleemide 
kohta.

Inspektor lisas, et ei pea 
üldjuhul vajalikuks kade
tikspürgija tausta andmebaa
sidest kontrollida. “Meil on 
väike koht ja paljusid inimesi 
tunnen ma niigi,” ütles Laa
nisto.

Akadeemia vastuvõtuko
misjoni sekretäri Bergmanni 
sõnul on kool alati kontrolli

nud kadetikspürgija tausta po
litseiameti teabebüroos ja teeb 
seda ka tänavu. Bergmanni 
sõnul on suunamise ainus 
mõte see, et kadett läheks pä
rast kooli lõpetamist tööle te
da soovitanud prefektuuri. 
“Praegu selleks mingit taga
tist pole, võib-olla hiljem 
sõlmitakse leping,” lisas ta.

Maie Laanisto ütles, et enne 
suunamisvormi täpsustava 
määruse saamist väljastas ta 
kolm vabas vormis soovitust, 
kus kahele lisas lause, et Vil
jandi prefektuur tagab noorte
le pärast kooli lõpetamist töö
koha. “Mõnes mõttes on ga
rantii mittenõudmine isegi 
hea, sest ei tea ju, millised töö
kohad meil nelja aasta pärast 
vabad on,” sõnas ta.


